

“ *Rule 2*

“ 1. When the Council has decided to call a conference, as provided for in Rule 1, it shall:

- “ (a) Prescribe the terms of reference;
- “ (b) Fix the date, the place and the appropriate duration of the conference and prepare its provisional agenda;
- “ (c) Determine who shall be invited;
- “ (d) Make recommendations for financing, subject to the applicable regulations, rules and resolutions of the General Assembly;
- “ (e) Make such other arrangements in connexion with the conference as it sees fit.

“ 2. The Council may decide to entrust the Secretary-General with any of these tasks or authorize him to introduce such modifications as circumstances require.

“ *Rule 3*

“ The Secretary-General shall notify all Members of the United Nations of the conference and shall send them copies of the provisional agenda. He shall also inform each Member State of the invitations issued.”

**336 (XI). Calendar of Conferences for 1951**

*Resolution of 16 August 1950*<sup>140</sup>

*The Economic and Social Council*

*Expresses* its high appreciation of the invitation of the Government of Chile to hold its twelfth session in Santiago de Chile; and, in pursuance of rules 2 and 6 of its rules of procedure, and rules 1, 2 and 3 of the rules of procedure of functional commissions;

*Decides* to postpone a decision as to the venue of its twelfth session until a date during the fifth regular session of the General Assembly;

*Decides* that its thirteenth session will be held in Geneva commencing 3 July 1951;

*Expresses* its general approval of the Calendar of Conferences submitted by the Secretary-General in consultation with the Interim Committee on Programme of Meetings;<sup>141</sup> and

*Authorizes* the Secretary-General, after consultation with the Interim Committee on Programme of Meetings, to make necessary adjustment in the Calendar of Conferences of subsidiary bodies in 1951.

<sup>140</sup> See 414th meeting of the Council.

<sup>141</sup> See the Annex to this resolution, page 84.

“ *Article 2*

« 1. Lorsque le Conseil a décidé de convoquer une conférence, ainsi qu'il est prévu à l'article premier, il doit:

- « a) Définir le mandat de la conférence;
- « b) Fixer la date, le lieu ainsi que la durée convenable de la conférence et établir son ordre du jour provisoire;
- « c) Déterminer les organisations qui seront invitées;
- « d) Faire les recommandations au sujet du financement, en tenant compte des règlements, des prescriptions et des résolutions de l'Assemblée générale applicables en la matière;
- « e) Prendre, en ce qui concerne la conférence, toutes autres dispositions qu'il estimera nécessaires.

« 2. Le Conseil peut décider de charger le Secrétaire général de l'une quelconque des tâches mentionnées ci-dessus, ou l'autoriser à y apporter les modifications exigées par les circonstances.

“ *Article 3*

« Le Secrétaire général informera tous les Membres de l'Organisation des Nations Unies de la convocation de la conférence et leur fera parvenir des exemplaires de l'ordre du jour provisoire. Il informera également chacun des Etats Membres des invitations qui auront été faites. »

**336 (XI). Calendrier des conférences pour 1951**

*Résolution du 16 août 1950*<sup>140</sup>

*Le Conseil économique et social*

*Exprime* sa vive reconnaissance au Gouvernement du Chili, qui l'a invité à tenir sa douzième session à Santiago du Chili; et, en application des articles 2 et 6 de son règlement intérieur, et des articles 1, 2 et 3 du règlement intérieur de ses commissions techniques;

*Décide* de différer toute décision quant au lieu de sa douzième session jusqu'à une date qui se situera entre le début et la fin de la cinquième session ordinaire de l'Assemblée générale;

*Décide* que sa treizième session se tiendra à Genève à partir du 3 juillet 1951;

*Approuve* dans l'ensemble le calendrier des conférences que lui a soumis le Secrétaire général en consultation avec le Comité provisoire du calendrier des séances<sup>141</sup>; et

*Autorise* le Secrétaire général, après avoir consulté le Comité provisoire du calendrier des séances, à apporter les modifications nécessaires au calendrier des conférences des organes subsidiaires en 1951.

<sup>140</sup> Voir la 414<sup>e</sup> séance du Conseil.

<sup>141</sup> Voir l'annexe à la présente résolution, page 85.

## Annex

### CALENDAR OF CONFERENCES FOR 1951

#### ECONOMIC, AND SOCIAL COUNCIL PROGRAMME

(to be held at the Headquarters of the United Nations  
unless otherwise stated)

#### ANNUAL CONFERENCES OF SPECIALIZED AGENCIES <sup>142</sup>

15 January–(26 January) <sup>143</sup>	<i>Economic, Employment and Development Commission</i>	
22 January–	(TRUSTEESHIP COUNCIL)	
22 January–	Council Committee on Non-Governmental Organizations	
30 January–(31 January)	Council Agenda Committee <sup>144</sup>	
6 February–(9 March)	ECONOMIC AND SOCIAL COUNCIL <sup>145</sup>	
February	<i>Economic Commission for Asia and the Far East</i> (Lahore)	
12 March–(23 March)	<i>Transport and Communication Commission</i>	
19 March–(6 April)	<i>Fiscal Commission</i>	
19 March–(14 April)	<i>Social Commission</i> (Geneva)	
2 April–(27 April)	<i>Ad Hoc</i> Committee on Slavery	
16 April–(19 May)	<i>Commission on Human Rights</i> (Geneva)	
23 April–(4 May)	<i>Population Commission</i>	
23 April–(11 May)	<i>Commission on Status of Women</i>	
5 May–		WORLD HEALTH ORGANIZATION (Geneva)
7 May–(18 May)	<i>Statistical Commission</i>	
14 May–(25 May)	<i>Economic, Employment and Development Commission</i>	
21 May–(1 June)	<i>Economic Commission for Europe</i> (Geneva)	
21 May–(8 June)	<i>Economic Commission for Latin America</i> (Latin America)	
21 May–		UNIVERSAL POSTAL UNION (St. Gallen, Switzerland)
June	(TRUSTEESHIP COUNCIL)	
June		INTERNATIONAL LABOUR ORGANISATION (Geneva)
June		UNITED NATIONS EDUCATIONAL, SCIENTIFIC AND CULTURAL ORGANIZATION (Paris)
19 June–	Council Committee on Non-Governmental Organizations	
26 June–(29 June)	Council Agenda Committee	
3 July–(18 August)	ECONOMIC AND SOCIAL COUNCIL (Geneva)	
August–September	<i>Commissions on Narcotic Drugs</i>	
September	Sub-Commissions on Statistical Sampling	
September		INTERNATIONAL BANK FOR RECONSTRUCTION AND DEVELOPMENT (Washington)
		INTERNATIONAL MONETARY FUND (Washington)

<sup>142</sup> The major annual conferences of the specialized agencies are shown for convenience in the right-hand column. The dates of sessions are established by the appropriate organs of the agencies themselves. The dates of meetings for the Food and Agriculture Organization, International Civil Aviation Organization, and International Telecommunication Union are at present not settled.

<sup>143</sup> The dates shown in parentheses are target terminal dates based on the best estimates that can be made of the requirements. They do not preclude either the earlier termination of the conferences concerned, where the work permits, or necessary extensions of the length of the sessions.

<sup>144</sup> If the Council decides to hold its first 1951 session in Santiago de Chile (see document E/1813), the Council Agenda Committee might meet at Headquarters in the middle of January.

<sup>145</sup> In accordance with resolution 336 (XI), a decision as to the venue of the twelfth session of the Council will be taken during the fifth regular session of the General Assembly.

## Annexe

### CALENDRIER DES CONFÉRENCES POUR 1951

#### PROGRAMME DU CONSEIL ÉCONOMIQUE ET SOCIAL

(sauf indication contraire, ces réunions se tiendront au Siège  
de l'Organisation des Nations Unies)

CONFÉRENCES ANNUELLES  
DES  
INSTITUTIONS SPÉCIALISÉES<sup>143</sup>

15 janvier-(26 janvier) <sup>143</sup>	<i>Commission des questions économiques, de l'emploi et du développement économique</i>	
22 janvier-	(CONSEIL DE TUTELLE)	
22 janvier-	Comité du Conseil chargé des organisations non gouvernementales	
30 janvier-(31 janvier)	Comité de l'ordre du jour du Conseil <sup>144</sup>	
6 février-(9 mars)	CONSEIL ÉCONOMIQUE ET SOCIAL <sup>145</sup>	
Février	<i>Commission économique pour l'Asie et l'Extrême-Orient</i> (Lahore)	
12 mars-(23 mars)	<i>Commission des transports et des communications</i>	
19 mars-(6 avril)	<i>Commission des finances publiques</i>	
19 mars-(14 avril)	<i>Commission des questions sociales</i> (Genève)	
2 avril-(27 avril)	<i>Comité spécial de l'esclavage</i>	
16 avril-(19 mai)	<i>Commission des droits de l'homme</i> (Genève)	
23 avril-(4 mai)	<i>Commission de la population</i>	
23 avril-(11 mai)	<i>Commission de la condition de la femme</i>	
5 mai		ORGANISATION MONDIALE DE LA SANTÉ (Genève)
7 mai-(18 mai)	<i>Commission de statistique</i>	
14 mai-(25 mai)	<i>Commission des questions économiques, de l'emploi et du développement économique</i>	
21 mai-(1 <sup>er</sup> juin)	<i>Commission économique pour l'Europe</i> (Genève)	
21 mai-(8 juin)	<i>Commission économique pour l'Amérique latine</i> (Amérique latine)	
21 mai-		UNION POSTALE UNIVERSELLE (Saint-Gall, Suisse)
Juin-	(CONSEIL DE TUTELLE)	
Juin-		ORGANISATION INTERNATIONALE DU TRAVAIL (Genève)
Juin-		ORGANISATION DES NATIONS UNIES POUR L'ÉDUCATION, LA SCIENCE ET LA CULTURE (Paris)
19 juin-	Comité du Conseil chargé des organisations non gouvernementales	
26 juin-(29 juin)	Comité de l'ordre du jour du Conseil	
3 juillet-(18 août)	CONSEIL ÉCONOMIQUE ET SOCIAL (Genève)	
Août-septembre	<i>Commissions des stupéfiants</i>	
Septembre	Sous-Commission des sondages statistiques	
Septembre		BANQUE INTERNATIONALE POUR LA RECONSTRUCTION ET LE DÉVELOPPEMENT (Washington)
		FONDS MONÉTAIRE INTERNATIONAL (Washington)

<sup>143</sup> Les principales conférences annuelles des institutions spécialisées sont indiquées pour mémoire dans la colonne de droite. Les dates des sessions sont celles qui ont été arrêtées par les organes compétents de ces institutions elles-mêmes. Les dates des réunions de l'Organisation pour l'alimentation et l'agriculture, de l'Organisation de l'aviation civile internationale et de l'Union internationale des télécommunications ne sont pas encore fixées définitivement.

<sup>144</sup> Les dates indiquées entre parenthèses sont les dates prévues pour la fin des sessions sur la foi des évaluations les plus sûres qui ont pu être établies. Cela n'empêche que les réunions en question pourront se terminer plus tôt si le programme de travail le permet ou, au contraire, prolonger leurs sessions si besoin est.

<sup>145</sup> Si le Conseil décidait de tenir sa première session de l'année 1951 à Santiago du Chili (voir le document E/1813), le Comité de l'ordre du jour du Conseil pourrait se réunir au Siège vers le milieu du mois de janvier.

<sup>146</sup> Conformément aux termes de sa résolution 336 (XI), le Conseil a différé une décision quant au lieu de sa douzième session jusqu'à une date se situant au cours de la cinquième session ordinaire de l'Assemblée générale.